

---

## THE CANADIAN ENCYCLOPEDIA

As the major project of the province's 75th Anniversary celebrations, the government of Alberta has provided the funds for the research and development of a new Canadian encyclopedia, to be published in 1985. The publisher is Mel Hurtig; the Editor-in-Chief is James H. Marsh; Senior Editor for the Humanities is James Ogilvy. Historians already at work on the project as advisers and consultants include A.F.J. Artibise, Michael Bliss, J.M.S. Careless, Ramsay Cook, Jean Hamelin, Norman Hillmer, Greg Kealey, Paul-André Linteau, H.V. Nelles and Tom Symons. Contact New Canadian Encyclopedia Publishing Ltd., Ring House #2, University of Alberta, Edmonton, T6G 2E1.

## ACADIENSIS PRESS

The Acadiensis Press has launched its series, "Sources in the History of Atlantic Canada," with Four Years with the Demon Rum 1925-1929: The Autobiography and Diary of Temperance Inspector Clifford Rose, which is edited and introduced by E.R. Forbes and A.A. MacKenzie. The general editors of the series are P.A. Buckner and E.R. Forbes. The paperback edition is \$4.95; \$4 to Acadiensis subscribers. Write Campus House, University of New Brunswick, P.O. Box 4400, Fredericton, E3B 5A3.

## THE OSGOODE SOCIETY

The Society's purpose is the study of and promotion of public interest in the history of the law, the legal profession and the judiciary in Ontario and in Canada, and the stimulation of historical research and publication on these subjects. Write Osgoode Hall, 130 Queen Street West, Toronto, M5H 2N6.

## CHA-AHA COMMITTEE: FACULTY EXCHANGES

The Joint Committee of the AHA and CHA wishes to encourage cross-border history faculty exchanges and is compiling a roster of history teachers in American and Canadian colleges and universities who are potential participants. To that end, we ask interested faculty to send their name, professional address, and teaching fields to the person listed below. The committee's roster will be made available to those who request it along with information on immigration and tax regulations. Contact Gerald Craig, Chairman, Canadian Section, Joint AHA-CHA Committee, Department of History, University of Toronto, Toronto, Ontario, M5S 1A1.

## "CANADIAN ENCYCLOPEDIA"

Pour célébrer son 75e anniversaire, le gouvernement de l'Alberta subventionne la préparation et la recherche pour la publication d'une nouvelle encyclopédie canadienne prévue pour 1985. Mel Hurtig est l'éditeur; James H. Marsh assume la direction; la section des humanités est sous la direction de James Ogilvie. Parmi les historiens conseillers travaillant sur ce sujet, on remarque: A.F.J. Artibise, Michael Bliss, J.M.S. Careless, Ramsay Cook, Jean Hamelin, Norman Hillmer, Greg Kealey, Paul-André Linteau, H.V. Nelles et Tom Symons. Pour plus de renseignements s'adresser à New Canadian Encyclopedia Publishing Ltd., Ring House #2, University of Alberta, Edmonton, T6G 2E1.

## LES PRESSES ACADIENSIS

Four Years with the Demon Rum, 1925-1929: The Autobiography and Diary of Temperance Inspector Clifford Rose marque le lancement par les presses Acadiensis de sa série "Sources in the History of Atlantic Canada," édité par E.R. Forbes et A.A. MacKenzie. Les directeurs de la série sont P.A. Buckner et E.R. Forbes. L'édition brochée se vend \$4.95; \$4 aux abonnés à Acadiensis. Les Presses Acadiensis, Campus House, Université du Nouveau-Brunswick, C.P. 4400, Fredericton, E3B 5A3.

## LA SOCIETE OSGOODE

L'Osgoode Society se propose l'étude de l'histoire du droit, des hommes de loi et de la question judiciaire en Ontario et au Canada et désire promouvoir l'intérêt public, la recherche historique et la publication d'ouvrages sur ces sujets. Ecrire à Osgoode Hall, 130 ouest rue Queen, Toronto, M5H 2N6.

## COMITE SHC-AHA: ECHANGES DE PROFESSEURS

Le comité conjoint SHC-AHA, désirent encourager les échanges entre les membres des départements d'histoire des deux pays, a entrepris la compilation d'un répertoire des professeurs d'histoire des universités et collèges canadiens et américains. Cet inventaire sera disponible sur demande et comprendra des informations sur l'immigration et l'impôt. Nous prions les intéressés d'envoyer dans les plus brefs délais leur nom et adresse professionnelle, et d'indiquer leurs spécialités à Gerald Craig, Président, Section canadienne, Comité conjoint SHC-AHA, Département d'histoire, Université de Toronto, Toronto, Ontario, M5S 1A1.